
— Проф. Хаджиев, кое Ви 
накара отново да се обърне 
те към историческата тема и 
конкретно към личността на 
Калоян!

— В същност, тази опера 
написах преди две години, в 
периода, когато беше спон 
танно избуял нашият ентусиа 
зъм да чествуваме 1300 годи 
ни от създаването на Българ 
ската държава. Така продъл
жих линията на и-гторическа 
та, тема след гфедишните 
свои две исторически творби 
— „Лето 893" и „Мария Де 
сислава“, които намериха 
място в репертоара на Ру
сенската опера. Поводът да 
бъде точно Калоян не бе то 
ва, че реших да пиша за тази 
далечна епоха, а защото гле

ВСЕОТДАЕН ТВОРЧЕСКИ ПЪТ,
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Народният артист проф. ПАРАШКЕВ ХАДЖИЕВ наскоро 
ще навърши 70 години. Аа творчеството му националната ни 
музикална култура дължи неизмерима признателност и въз 
хищение. И това е така не само защото вече десетилетия на 
ред музикалната ни сцена чертае своя облик на национален 
театър с неговите опери, балети и мюзикъли, с вдъхновение 
играни от изпълнители и харесвани от публика наравно с 
най-предпочитания и утвърден класически репертоар. Но и 
защото той споделя и разказва естествено и непринудено, 
а понякога и спори, опрян на едно нскрено и прочувствува 
но естетическо верую, което има свои връзки и обяснения 
и в нрава му на човек, и в естетиката му на творец, и във 
възпитанието му на професионалист и гражданин.

Повод да се срещна и разговарям с и. а. проф. Параш
кев Хаджиев бе не само неговата годишнина, но и пред
стоящата реализация на новата му опера '„Иоанис Рекс" 
|Цар Калоян) на русенска сцена, включена в рамките на 
Международния фестивал „Мартенски музикални дни’' —
Русе ‘82.

дах по телевизията един теа 
трален спектакъл — „Балду 
ин Фландърски" от Радко 
Радков, в който открих еле
менти, благодарни за създа
ването на оперен спектакъл. 
Заедно с него поработихме 
върху пиесата, за да се полу 
чи от нея либрето за опера 
и с общи усилия доведохме 
литературния материал до то 
ва състояние да мога да напи 
ша операта.

— Бихте ли споделили впе 
чатленията си {макар и от ня 
колко репетиции) от русен
ската постановка, тъй като 
„Йоанис Рекс“ бе реализира 
на вече в Плевен и във Вар 
на?

— Действително, моите впе 
матления все още са сравни 

телно малко, но имам чуаст 
вото, от това, което видях и 
чух, че тук ще се получи пъл 
ноценен и интересен в музи 
кално и сценично отношение 
спектакъл. Разбира се, в ос 
новни линии тази реализация 
не може да няма общи неща 
с другите две постановки, но 
нейните музикални ръководи 
тели са различни и художни 
ците също, само режисьорът 
във Варна и тук е един и същ 
— Ваня Бъчварова, която е 
потърсила (доколкото имам 
впечатления) нови ракурси на 
режисьорското виждане. На
дявам се, че и останалото, 
ярето все още-не съм видял, 
ще бъде така интересно и 
добре Реализирано.

— Ка^во ще споделите за - 

работата см с диригента з а. 
Роме© Райчев, художниците 
Иван Токаджиев и Елена Трен 
дафинова’ Има ли единомис
лие между тях, в какво се 
изразява то!

— От срещите си с Иван 
Токаджиев, на които по мое 
желание той представи раз
лични проекти и идеи за 
оформянето на спектакъла, 
аз приех последния негов про 
ект, който, според мен, е ин 
тересно и подходящо з«з опе
рата решение. Надявам се, ч<? 
тук, е Русе, ще се получи 
нещо по-различно в положи 
’елен смисъл, отколкото в 
Плевен и Варна. Костюмите 
също са проектирани сполуч 
ливо ■— интересни и богати 
са, носят характера на епо
хата, доколкото имаме сведе 
ния за нея. А що се отнася 
до музикалния ръководител, 
с него ние си сътрудничим 
от много години (почти всич 
ки мои опери, поставяни в 
Русе, са реализирани от Ро 

’мео Райчев). Имам му пълно 
то доверие и това, което чух 
сега, с незначителни забе
лежки, напълно ме удовлетво 
рява.

— впечатленията Ви от ор 
кестъра, певците!

— Русенският оперен ор
кестър има своите традиции 
и неведнъж е доказвал, че е 
един от най-добрите в страна 
та. Мисля, че и този път той 
ще защити своето име. Пев 
ците — също. Струва ми се, 
че и .на постановъчната гру 

) па, и на' ръководството, пък 
и на мене ще ни бъде труд 
но, ког-зто трябва да опреде 
лим премиери «я състав. За 
някои от ролите имаме еднак 
во убедителни изпълнители, 
и проста още не съм на яс 
но кан ще трябва да се ре 
ши това --- чрез жребий 
ли. . .?

— !• акв<1 щ? кажете за тра 
дицинтс в’в взаимоотнеше 
нията. породени от дългото 
дишного Г‘ч сътрудничество с 
Русенската опера!

значителна част от мои 
те ''■>н<?ри са поставяни на ру 
сенсиа сцена, а „.Мария Де- 
сиславл" писах специално зз 
Русенската опера. Това е, мис 
ля, достатъчно убедителен по 
ка-.-глп .и за възможностите 
на творческия колектив, и за 
моето доверие, което имам ■ 
към всички изпълнители.

— Вашите планов© след 
трите едноактни опери но раз 
калите на О’Хенри!

— В момента търся сюжет 
за ново либрето. Смятам да 
остана верен на музикално- 
сценичния жанр.

— Мнението Ви за русен
ската публика!

— Публика — с интерес, 
вкус и богати традиции, коя 
то всички градове биха иска 
ли да имат.

Да пожелаем на компози 
тора Паращкеа Хаджиев здра 
ве, дълголетие и нови твор 
чески сполуки, а на неговата 
опера — на добър час!

Разговора води 
Йоанна БАКАЛОВА


